
 
5. ledna 2025 

2. neděle po Narození Páně 
 

Evangelium: Jan 1, 1-18 
 

Citát z kar8čky: „Světlo sví+ v temnotě.“ 
 
Katecheze: 
 
Dnešní evangelium je v něčem jiné než ostatní evangelia. Četli jsme 
v něm o Slovu a o Světle. Celý ten text, který najdeme na začátku Janova 
evangelia, působí jako básnička nebo text písničky. Evangelista Jan 
přirovnává Ježíše ke Slovu a Světlu. Zamysleme se dnes nad +m, jak jsou 
pro nás různá slova, která vyslovujeme, důležitá. Některá více, některá 
méně. Některá slova nás potěší, některá naopak zraní. I my můžeme 
ovlivnit, jaká slova vyslovujeme a jak to, co říkáme, působí na lidi kolem 
nás. Můžeme říct něco hezkého, ale také něco, co druhým ublíží. Díky 
slovům si můžeme s druhými rozumět nebo se také nemusíme 
pochopit. Některá slova můžeme vnímat jako to světlo, o kterém je 
v evangeliu taky řeč. Když jsme někde po tmě a nic nevidíme, tak je 
těžké zorientovat se. Teprve, když rozsví+me světlo, vidíme jasně, co je 
okolo nás. A stejně i některá slova můžou takto zapůsobit. Například, 
když nám někdo něco vysvětlí, tak si najednou můžeme uvědomit něco 
nového a dozvědět se něco, co jsme před+m nevěděli. Takže slova jsou 
v našem životě důležitá a mohou působit jako světlo, které nám posví+ 
na něco, o čem jsme před+m nevěděli. Jak jsme si řekli na začátku, 
evangelista Jan označuje Ježíše jako Slovo a Světlo. Můžeme to 
zjednodušeně chápat tak, že Ježíš je Boží slovo, které taky hlásal a 
zároveň nám svým slovem „sví+“ na cestu k Bohem, protože nám 
objasňuje důležité pravdy o životě a o Bohu.  
 
 
 
 



Ak8vita:  
 
Výroba žárovky z papíru 
 
Vy>skneme šablonu žárovky (viz šablona k tvoření). Dě> si žárovku 
vybarví tak, aby byla rozsvícená. Do žárovky pak mohou vlepit 
obrázek Pána Ježíše. Větší dě> si do ní mohou vepsat vybraný verš 
z Bible.  
 
Modlitba: 
 
Pane Ježíši,  
děkujeme, žes přišel na svět, abys svědčil o Bohu a aby nám Tvé slovo 
svíXlo na naši životní cestu. Prosíme, dej, ať rádi nasloucháme slovům 
Bible a +m lépe poznáváme Boha. Ať v Božím slovu vždycky dokážeme 
najít světlo. Amen. 

 
 
 

 


